
“Facilitãþile bãncilor pe
creditare vor influenþa

creºterea pieþei
imobiliare”

(Interviu cu Rãzvan Cuc, director regional RE/MAX România)

“Imobiliarele revin în economie ca sector important”

Reporter: Cum a evoluat piaþa
imobiliarã din þara noastrã, în ulti-
mul an?

Rãzvan Cuc: Piaþa autohtonã
încearcã sã þinã pasul cu cea euro-
peanã. Acolo, sectorul imobiliar
ºi-a revenit ºi a trecut peste crizã ºi,
cu siguranþã, acest lucru încercãm
sã facem ºi noi, acum, în România.

Am observat cã sunt tot mai mulþi

investititori internaþionali sau locali
care au proiecte în derulare sau
care se pregãtesc sã demareze pro-
iecte, mai ales în polii principali ai
þãr i i (Bucureºt i , Cluj-Napoca,
Timiºoara, Constanþa etc.).

În aceste condiþii, estimãm cã, în
2015, vom asista la o creºtere cu
circa 5% a pieþei imobiliare, aceastã
evoluþie fiind influenþatã atât de

contextul european, cât ºi de facili-
tãþile pe care le oferã bãncile în
ceea ce priveºte creditarea, ºi de
programul Prima Casã.

ªi afacerile din segmentul agenþii-
lor imobiliare se dezmorþesc, trep-
tat, dupã ce, în perioada de crizã
economicã, peste 75% dintre birou-
rile existente la nivelul pieþei din
România s-au închis. Astfel, tot mai

multe agenþii imobiliare noi sunt
deschise an de an, mai ales în mari-
le oraºe din þarã, unde piaþa de pro-
fil dã semne clare de revenire.

Un lucru este cert: imobiliarele
revin în economie ca sector impor-
tant.

Dacã ne referim la sectorul con-
sultanþei imobiliare, aici lucrurile
nu stau foarte bine, întrucât nu exi-
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Piaþa imobiliarã

Pe piaþa imobiliarã au apãrut tot mai mulþi investitori internaþio-

nali sau locali care au proiecte în derulare sau care se pregãtesc sã

demareze noi afaceri, mai ales în polii principali ai þãrii, ne-a spus

Rãzvan Cuc, director regional RE/MAX România, unul dintre jucã-

torii pieþei mondiale ºi locale a francizelor imobiliare, subliniind

cã imobiliarele revin în economie ca sector important.

Domnia sa estimeazã cã, în acest an, vom asista la o creºtere cu

circa 5% a pieþei imobiliare, aceastã evoluþie fiind influenþatã atât

de contextul european, cât ºi de facilitãþile pe care le oferã bãncile

în ceea ce priveºte creditarea, ºi de programul Prima Casã.

“ªi afacerile pe segmentul agenþiilor imobiliare se dezmorþesc,

treptat, dupã ce, în perioada de crizã economicã, peste 75% dintre

birourile existente la nivelul pieþei din România s-au închis”, ne-a

mai declarat domnia sa, în cadrul unui interviu.
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stã niciun for care sã controleze
numãrul de agenþi imobiliari ºi nici
tranzacþiile realizate de
aceºtia, astfel cã nu
avem nicio idee despre
c e e a c e g e ne r e az ã
acest sector al pieþei
imobiliare. Cu siguran-
þã cã dacã el ar fi con-
trolat, normat ºi stimu-
lat ar putea avea un impact de
zece ori mai mare în economie -
aºa cum se întâmplã în pieþele oc-
cidentale -, însã se pare cã “legiui-
torul” nu este interesat de acest
sector care zace într-o latenþã con-
tinuã de 25 de ani.

Reporter: Ce proiecte importan-
te se aflã în desfãºurare ºi în ce do-
menii?

Rãzvan Cuc: În acest moment,
observãm o efervescenþã pe piaþa
imobiliarã din România. Tot mai
multe proiecte, fie office, reziden-
þiale sau comerciale, se aflã în curs
de derulare sau au fost începute în
principalii poli din þarã - în oraºe
precum Bucureºti, Cluj-Napoca,
Timiºoara, Arad, Braºov, Sibiu, Iaºi,
Constanþa.

Reporter: Trecând la compania
pe care o reprezentaþi, care este fi-
losofia RE/MAX?

Rãzvan Cuc: Reprezentând fran-
ciza numãrul unu la nivel global
pe segmentul de real-estate,
RE/MAX a fost înfiinþatã în 1973 în
Denver ºi are, astãzi, peste 6.300
de birouri ºi peste 96.000 de agen-
þi afiliaþi în 95 de þãri din întreagã
lume. În Europa, RE/MAX este pre-
zent în 31 de þãri, cu 1.500 birouri
ºi 14.000 de agenþi, continuând sã
se extindã.

Eu ºi soþia mea, Ramona Cuc, am
decis preluarea master-francizei
RE/MAX în 2013, însã nu a fost
primul contact pe care l-am avut
cu sectorul imobiliar. De mai bine

de 15 ani, soþia mea deþine agen-
þia imobiliarã Grup de Lux din
Cluj ºi, de-a lungul vremii, m-am
implicat în acest business alãturi
de ea. De asemenea, în urmã cu
câþiva ani, am derulat ºi o serie de
invesþii imobiliare în imobile de
locuinþe sau birouri. Aºadar, do-
meniul îmi era foarte cunoscut la
momentul preluãrii master-fran-
cizei RE/MAX.

Decizia de a face însã acest pas
are la bazã ºi succesul RE/MAX din
întreagã lume ºi, în ultimii zece ani,
în Europa - dezvoltarea constantã
ºi susþinutã, creºterea organicã a
afacerii globale timp de peste 40
de ani. Acest lucru îmi oferã opti-
mism ºi încredere cã pot dezvolta
business-ul pe plan local.

Reporter: Câte agenþii aveþi,
acum, pe piaþa noastrã?

Rãzvan Cuc: În prezent, avem 12
birouri, în mai multe oraºe din þarã.
Master-franciza RE/MAX România

se aflã la Cluj-Napoca, restul birou-
rilor fiind prezente ºi în alte oraºe,
precum Bucureºti, Bistriþa, Arad, Su-
ceava, Bacãu ºi Braºov, iar pânã la fi-
nele anului vor fi acoperite ºi locaþii
ca Timiºoara sau Iaºi.

Raportat la planurile de viitor, în
2015 este vizatã creºterea numãru-
lui de francize cu 15 noi locaþii,
pânã la 27 de birouri în
întreaga þarã, dar ºi o
dublare a cifrei de
afaceri raportate în
2014.

În prima fazã
v i z ãm oraºele
mari din
România, cu pe-
ste 150.000 de lo-
cuitori, iar pânã în
2 0 2 3 e st i m ãm c ã
vom ajunge la 110 biro-
uri francizate ºi la peste
1.000 de agenþi imobiliari, în între-
agã þarã. Este, cu siguranþã, o mare
provocare, însã credem cã toate
atuurile brandului RE/MAX - com-
petenþã, trainingurile oferite, ex-
pertizã ºi experienþã - vor face dife-
renþa pe piaþã localã de profil.

Reporter: Cât investeºte com-
pania în ext inderea pe piaþa
româneascã?

Rãzvan Cuc: Dacã va referiþi la
investiþia în birouri, RE/MAX nu in-
vesteºte efectiv în birourile par-
tenere, deoarece RE/MAX este un
sistem de francizare prin care afa-
ceri independente se afiliazã unei
reþele internaþionale.

Cu toate acestea, RE/MAX
România va investi continuu ºi
susþinut în educaþie, atât în derula-
rea de evenimente de training
adresate proprietarilor ºi agenþilor
imobiliari, cât ºi în dezvoltarea de
noi module de training pe care sã le
“importãm” din RE/MAX Internaþio-
nal ºi sã le aplicãm ºi în România. În
acest fel, dorim sã facem diferenþa
pe piaþã localã, sã transformãm
agentul imobiliar într-un consul-
tant imobiliar, de încredere, care
presteazã servicii de calitate pen-
tru clienþii sãi.

De asemenea, în urmãtoarea pe-
rioadã vom investi în campanii de
promovare, dar ºi în dezvoltarea
CRM-ului în care lucrãm.

Reporter: Ce servicii oferã com-
pania clienþilor, în acest moment?

Rãzvan Cuc: În primul rând,
membrii RE/MAX - agenþi sau bro-
ker owneri - beneficiazã de progra-
mele de training care livreazã un
pachet complex ºi complet de lu-
cru pentru succesul în aceastã in-
dustrie. Apoi, agenþiile RE/MAX be-
neficiazã de un sistem de promo-
vare a proprietãþilor integrat la ni-
vel mondial. Afilierea la o reþea de
top, localã ºi internaþionalã, acce-
sul la platforma de listare a pro-

prietãþilor ºi de suport în
marketing sunt alte

avantaje ale reþelei
RE/MAX.

Este important
de spus cã fieca-
re francizã este
administratã in-
dependent, re-

spe c t ând u n
contract de fran-

cizã ce normeazã
colaborare, iar instru-

mentele de lucru, partea
de tehnologie ºi promovare sunt
oferite de noi.

Practic, peste jumãtate din bi-
rourile noastre (60%) sunt agen-
þii imobiliare care au ales sã devi-
nã francize RE/MAX. Restul sunt
business-uri noi, pornite de la
zero, de antreprenori ce îºi do-
resc sã aibã o afacere ce benefi-
ciazã de sprijinul unui grup pu-
ternic.

Reporter: Mulþumesc!

“În acest an, vom
asista la o creºtere
cu circa 5% a pieþei

imobiliare”.

“Dacã
sectorul

consultanþei imobiliare
ar fi controlat, normat

ºi stimulat,
ar putea genera de
zece ori mai mult în

economie”.


